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Abstract:  

In ordre to encourage Young people to enter the Labor market and the 

entrepreneurial field, as well as to support entrepreneurshiprelated to modern 

technology, the Algerian legislator has created a new legalstatus, namely the self-

employed entrepreneur, pursuant to Law 22-23 relating to the basic law of the self-

employed entrepreneur. This is in order to establish a 

legalframeworkthatregulatesmany entrepreneurial activities. Itsissuance came 

latecompared to other countries. This studyaims to shed light on the variouslegal 

provisions that the Algerian legislator has dedicated to the self-employed 

entrepreneur pursuant to the abovelaw, to assesstheireffectiveness and monitor the 

most important problemsraisedregardingthem. 

Keywords:   

Entrepreneurship, self employedentreprneur, basic status.

 

 Résumé : 

Afin d'encourager les jeunes à intégrer le marché du travail et le domaine 

entrepreneurial, ainsi que de soutenir l'entrepreneuriat lié aux technologies 

modernes, le législateur algérien a créé un nouveau statut juridique, à savoir 

l'entrepreneur indépendant, conformément à la loi 22-23 relative au droit 

fondamental de l'entrepreneur indépendant. Il s’agit d’établir un cadre juridique qui 

réglemente de nombreuses activités entrepreneuriales. Sa délivrance est intervenue 

tardivement par rapport à d’autres pays. Cette étude vise à faire la lumière sur les 

différentes dispositions légales que le législateur algérien a dédiées à l’entrepreneur 

indépendant en vertu de la loi précitée, à évaluer leur efficacité et à suivre les 

problèmes les plus importants soulevés à leur égard. 

Les Mots-clés :Entrepreneuriat, auto-entrpreneur, statut de base.

 


